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P R O T O K Ó Ł Nr XIII/12 
z obrad XIII Sesji Rady Gminy Stara Biała, 
która odbyła się w dniu 29 marca 2012 r. 

 
 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na rok 2012. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru powierzenia Związkowi Gmin Regionu 

Płockiego zadań gminy związanych z prowadzeniem systemu gospodarki odpadami 
komunalnymi. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Stara Biała 
w 2012 roku. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia gminy Stara Biała do projektu kluczowego 
realizowanego przez Samorząd Województwa Mazowieckiego w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 2007-2013, 
działanie II – Przyspieszenie e-Rozwoju Mazowsza, poddziałanie 2.2 Rozwój 
e-usług pn.: Rozwój e-usług i ich dostępu w ramach Mazowieckiej Sieci 
Społeczeństwa Informacyjnego „M@zowszanie”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości na rzecz 
użytkownika wieczystego (dz. nr 64/54 w obrębie Maszewo Duże). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo Duże (dz. nr 
111/4). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 
gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

14. Przedstawienie Raportu z wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii za rok 2011. 

15. Przedstawienie Sprawozdania z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Gminy Stara Biała na lata 
2011-2013 w 2011 roku. 

16. Informacja o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę Stara Biała. 

17. Zapytania i wolne wnioski. 
18. Zakończenie obrad.                
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XIII Sesja Rady Gminy Stara Biała odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
Rozpoczęła się o godz. 9.05 i zakończyła o godz. 13.30. 
Ustawowa liczba radnych wynosi 15 osób.  
Listy obecności w załączeniu do protokołu. 
 
Ad. 1.  
Sesję otworzył i przewodniczył jej Jan Wrześniewski – Przewodniczący Rady Gminy. 
Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, 
wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, 
sołtysów i zaproszonych gości. 

Ad. 2.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 
obrad. Zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad.  
 
Porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na rok 2012. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru powierzenia Związkowi Gmin Regionu Płockiego 

zadań gminy związanych z prowadzeniem systemu gospodarki odpadami 
komunalnymi. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Stara Biała w 2012 roku. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia gminy Stara Biała do projektu kluczowego 
realizowanego przez Samorząd Województwa Mazowieckiego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 2007-2013, działanie II – 
Przyspieszenie e-Rozwoju Mazowsza, poddziałanie 2.2 Rozwój e-usług pn.: Rozwój 
e-usług i ich dostępu w ramach Mazowieckiej Sieci Społeczeństwa Informacyjnego 
„M@zowszanie”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości na rzecz 
użytkownika wieczystego (dz. nr 64/54 w obrębie Maszewo Duże). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo Duże (dz. nr 
111/4). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 
środków stanowiących fundusz sołecki. 

14. Przedstawienie Raportu z wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii za rok 2011. 

15. Przedstawienie Sprawozdania z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Gminy Stara Biała na lata 2011-
2013 w 2011 roku. 

16. Informacja o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę Stara Biała. 

17. Zapytania i wolne wnioski. 
18. Zakończenie obrad.                

 
Wobec braku wniosków do przedstawionego porządku obrad Przewodniczący Rady przeszedł 
do kolejnego punktu posiedzenia.   
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Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 
protokołu z posiedzenia XII sesji Rady Gminy. Następnie stwierdził, że do rozpoczęcia Sesji 
radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do protokółu, wobec czego poddał pod głosowanie projekt 
protokółu z sesji. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XII Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie 
(15 głosów „za”). 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami, przede wszystkim 
w zakresie inwestycji przyjętych do realizacji w 2012 roku: 

 Rozbudowa sieci wodno-kanalizacyjnej na terenie gminy – w budżecie znajduje się zbyt 
mało środków na wszystkie zgłoszone potrzeby. Ponadto, w związku z powstającą spółką 
komunalną, należy przeanalizować czas realizacji inwestycji wobec możliwości odliczenia 
podatku VAT zarówno przez spółkę jak i przez gminę. 

 Z inwestycji zaplanowanych na 2011 rok pozostało wykonanie projektu budowlanego ul. 
Słowackiego i ul. Różanej w Mańkowie i w Maszewie Dużym. 

 Trwają przygotowywania do przetargu na budowę ul. Prusa w Maszewie Dużym, jest już 
pozwolenie na budowę 

 Dokończenie budowy ul. Cedrowej w Maszewie Dużym wymaga uprzedniego pobudowania 
pod drogą kolektora deszczowego, który będzie odprowadzał wodę z północnego terenu 
Maszewa Dużego, z czym wiążą się różne problemy techniczne. 

 Droga wewnętrzna w Brwilnie, tzw. „ceówka”. Inwestycja ta jest połączona z budową ul. 
Leśnej w Maszewie Dużym i w Brwilnie. Czekamy na rozstrzygnięcie wniosków z NPPDL. 
Wniosek Starej Białej nadal ma szanse na pozytywną decyzję. 

 Trwa sukcesywny zakup gruntów pod drogi lokalne. 
 Trwają przygotowania do termomodernizacji budynków użyteczności publicznej: Urzędu 

Gminy, i Szkół Podstawowych w Maszewie Dużym i w Starych Proboszczewicach. Obecnie 
jest przygotowywany przetarg dotyczący rozbudowy Szkoły Podstawowej w Maszewie 
Dużym. Najcięższe roboty – z uwagi na bezpieczeństwo uczniów i normalne funkcjonowanie 
szkoły– są zaplanowane na miesiące letnie. 

 Projekt zmiany Uchwały budżetowej na br. przygotowany na dzisiejszą Sesję zawiera 
wydzielenie środków na zakończenie budowy drogi wewnętrznej i dokończenie budowy 
małego placu zabaw przy Szkole Podstawowej w Wyszynie. 

 Została podpisana umowa na wykonanie projektu budowy przedszkola w Nowych 
Proboszczewicach. 

 Odnośnie budowy lamp oświetleniowych – zbliżają się do końca negocjacje ze spółką 
Energa Oświetlenie. Do 1 maja br. musi zostać podpisana umowa, gdyż poprzednia wygasa 
z końcem kwietnia. 

 Otwarto oferty w przetargu na zagospodarowanie terenu wokół świetlicy wiejskiej 
w Bronowie-Zalesiu. Wszystkie oferty są poniżej kosztorysu inwestorskiego i środków 
w budżecie przewidzianych na tę inwestycję. 

 Na posiedzeniach komisji Rady Gminy zostały omówione następujące sprawy: 
o Program budowy przydomowych oczyszczalni ścieków dla mieszkańców gminy Stara 

Biała, przy założeniu dotacji do kwalifikowanych kosztów inwestycji: z WFOŚiGW 45% 
kosztów i do 25% kosztów z budżetu gminy. Program zostanie przedłożony Radzie 
Gminy po ustaleniu zgodnej z prawem ścieżki finansowania. 
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o Na początku marca br. odbyło się spotkanie z przedstawicielami Zarządu Powiatu 
Płockiego i Zarządem Dróg Powiatowych w sprawie porozumienia n/t remontu dróg 
powiatowych: 
- Wyszyna – Ulaszewo, 
- Bronowo-Zalesie – Ciachcin, 
- Biała – Dziarnowo – Proboszczewice, 
- Parzeń – Kamionki – Stara Biała do Płocka, 
- Płock – Zągoty, od Bronowa-Zalesia przez Nowe Trzepowo do granicy z gminą Płock. 

Komisje wypowiedziały się za współudziałem gminy w remoncie dwóch dróg powiatowych, na 
odcinkach przebiegających przez tereny Starej Białej, tj: 

- droga Bronowo - Zalesie w kierunku Ciachcina, do granicy gminy, 
- droga Kamionki – Stara Biała. 

 Została podpisana umowa na utylizację odpadów azbestowych. 
 Zostało podpisane porozumienie z Powiatem Płockim w sprawie wspólnego przystąpienia 

do przetargu na zakup energii elektrycznej, co w założeniu powinno skutkować obniżeniem 
kosztów. 

 W najbliższym czasie zostanie u notariusza podpisany akt założycielski komunalnej spółki 
wodno-ściekowej. 

 W ostatnim czasie trwały pozimowe naprawy dróg. Naprawiono wszystkie najbardziej 
uszkodzone odcinki. Wójt podziękował sołtysom za zrozumienie, że termin naprawy dróg 
gruntowych jest ściśle uzależniony od warunków atmosferycznych. 

 Poinformował, że w dniu dzisiejszym w Wyszynie odbędzie się spotkanie n/t funkcjonowania 
ZUOK w Kobiernikach. Przypomniał, że wkrótce Rada Gminy będzie musiała ustalić tzw. 
podatek śmieciowy, którego wysokość będzie zależała m.in. od miejsca, do którego będą 
wywożone śmieci z terenu gminy. W interesie gminy jest więc dalsze istnienie ZUOK. 

 Przedstawił wizualizację projektu tzw. witaczy. Zaproponował lokalizację  pierwszych 
7 witaczy przy drogach wylotowych z gminy. Koszt jednego witacza to ok. 4 700 – 4 800 zł 
netto. 

 W Starostwie Powiatowym toczą się postępowania drogowe ze spec ustawy: drogi tzw. „na 
wygon” i drogi betonowej w centrum Maszewa. Jeśli Starostwo nie zgłosi zastrzeżeń 
zostanie ogłoszony przetarg na budowę drogi „na wygon”. Złożono również wniosek 
o wydanie zgody na realizację inwestycji drogowej na drogę Trzebuń – Dzięgielewo. 

 Poinformował, że ukazał się drugi numer kwartalnika „Nasza Gmina” i zachęcił do jego 
lektury. 

 Zaprosił na koncert muzyki poważnej, który odbędzie się w Niedzielę Palmową w kościele 
w Maszewie Dużym, po mszy św. 

 
Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań do sprawozdania Wójta Gminy. 
Na pytanie radnego Włodzimierza Kajkowskiego o ilość wniosków w sprawie utylizacji 
azbestu Pan Wójt odpowiedział, że odpowiedzi udzieli po sprawdzeniu. 
 
Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 
 
Ad. 5.  
Przewodniczący poszczególnych komisji złożyli sprawozdania z posiedzeń odbytych w okresie 
między sesjami. 
 
Komisja Rewizyjna spotkała się dwa razy. Przewodniczący Komisji Jacek Portalski omówił 
tematykę posiedzeń: 
1. Realizacja dochodów podatkowych w 2011 roku. 
2. Analiza zadłużenia gminy i prawidłowości spłaty zadłużenia. 
3. Wydatkowanie środków na realizację Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w 2011 roku. 
4. Informacja o stanie zdrowia mieszkańców gminy i analiza potrzeb w tym zakresie. 
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W sprawach różnych Komisja Rewizyjna omówiła następujące zagadnienia: program opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi, fundusz sołecki, projekt budowy przydomowych oczyszczalni 
ścieków, projekt powierzenia Związkowi Gmin Regionu Płockiego zadań gminy związanych 
z prowadzeniem gospodarki odpadami komunalnymi i projekt porozumienia ze Starostwem 
Powiatowym w Płocku w sprawie udziału w modernizacji dróg powiatowych przebiegających 
przez tereny gminy. 
 
Komisja Budżetowa spotkała się dwa razy. Przewodniczący Komisji Mariusz Downarowicz 
omówił tematykę posiedzeń: 
1. Analiza zadłużenia gminy i prawidłowości spłaty zadłużenia. 
2. Realizacja zadań z zakresu gospodarki przestrzennej. 
3. Analiza gospodarki wodno-ściekowej i gospodarki odpadami. 
W sprawach różnych Komisja Budżetowa omówiła następujące zagadnienia: fundusz sołecki, 
program opieki nad zwierzętami bezdomnymi i projekt powierzenia Związkowi Gmin Regionu 
Płockiego zadań gminy związanych z prowadzeniem gospodarki odpadami komunalnymi. 
 
Komisja Polityki Społecznej spotkała się dwa razy. Przewodniczący Komisji Andrzej 
Wojciechowski omówił tematykę posiedzeń: 
1. Realizacja zadań w zakresie pomocy społecznej przez GOPS. 
2. Analiza i ocena realizacji Planu Rozwoju Lokalnego Gminy na lata 2007 – 2013. 
3. Funkcjonowanie szkół na terenie gminy – była to część wyjazdowa posiedzenia. 
W sprawach różnych Komisja Polityki Społecznej omówiła następujące zagadnienia: zakup, 
przy wsparciu dotacji unijnej, komputerów dla osób, których dotyczy tzw. wykluczenie 
informatyczne i projekt budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do złożonych sprawozdań. 
Wobec braku uwag i pytań odnośnie przedstawionych sprawozdań przeszedł do kolejnego 
punktu porządku obrad. 
 
Ad. 6.  
Głos zabrali: 
Radny Mariusz Downarowicz: 

 Zwrócił uwagę na zły znak drogowy ustawiony przy ul. Brwileńskiej w Maszewie Dużym, 
który wskazuje drogę do Maszewa, podczas gdy jest to droga do Brwilna. 

Radny Marek Krajewski poprosił o: 
 Wystąpienie do zarządcy drogi wojewódzkiej nr 559 o zamontowanie sygnalizacji świetlnej 

uruchamianej przyciskiem przy przejściu dla pieszych na ulicach Lipnowskiej 
i Szkolnej w Maszewie Dużym. 

 Podwyższenie terenu przy wiacie przystankowej przy ul. Łącznej w Maszewie Dużym, 
ponieważ po deszczu gromadzi się tam woda. 

 Naprawę ul. Chabrowej. Od czasu położenia nowej nawierzchni każdej zimy zamarza 
wodociąg zbyt wysoko położony w tej drodze. 

Radny Włodzimierz Kajkowski: 
 Zwrócił się do Pana Wójta o interwencje u zarządcy drogi powiatowej prowadzącej od pętli 

autobusowej w Starych Proboszczewic w kierunku Gozdowa (ul. Sierpecka i Miła). 
Mieszkańcy proszą o wyrównanie poboczy, którymi piesi nie mogą w tej chwili chodzić 
i zmuszeni są korzystać z jezdni. 

Radny Piotr Rutkowski: 
 Prosi o interwencję u zarządcy drogi powiatowej w Nowym Trzepowie, gdzie na odcinku od 

wiaduktu do skrzyżowania z drogą gminną, powinna być namalowana podwójna linia ciągła, 
co powinno zmusić kierowców do ograniczenia prędkości, tym bardziej że tą drogą dzieci 
chodzą do szkoły. Prosi również o podcięcie krzaków rosnących przy tej drodze, które 
również utrudniają ruch pieszy. 
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Przewodniczący Rady zauważył, że radni powinni skorzystać z obecności radnego Powiatu 
Płockiego i do niego złożyć wnioski w sprawie naprawy dróg powiatowych. 
 
Radny Stanisław Wiśniewski: 

 Zwrócił uwagę na potrzebę odprowadzenia wody z drogi prowadzącej do szkoły 
w Ludwikowie poprzez pogłębienie rowu. 

 Zaproponował okopanie rowami drogi w Kobiernikach w stronę lasu, w celu zapobieżenia 
podciekania wody na pas drogowy. 

 Zapytał, czy przewidywane jest miejsce na stojaki rowerowe na parkingu przy szkole 
w Wyszynie. 

 
Odpowiedzi Pana Wójta: 
Na sprawę poruszoną przez radnego Mariusza Downarowicza: 

 Ustawienie znaku drogowego zostanie sprawdzone. 
Na sprawy poruszone przez radnego Marka Krajewskiego: 

 Wniosek o zamontowanie sygnalizacji świetlnej uruchamianej przyciskiem zostanie złożony 
do MZDW Rejon Drogowy Gostynin-Płock. 

 W sprawie zmiany lokalizacji wiaty przystankowej przy ul. Łącznej była już rozmowa 
z Rejonem Drogowym. Wkrótce powrócimy do sprawy. 

 Odnośnie wodociągu w ul. Chabrowej: sprawa zostanie załatwiona albo poprzez jego 
ocieplenie albo głębsze wkopanie. 

Na sprawę poruszoną przez radnego Włodzimierza Kajkowskiego: 
 Problem poboczy został już zgłoszony do Zarządu Dróg Powiatowych.  

Na sprawę poruszoną przez radnego Piotra Rutkowskiego: 
 Urząd Gminy wystąpi do zarządcy drogi z wnioskiem o wymalowanie linii ciągłej i usunięcie 

krzaków. 
Na sprawy poruszone przez radnego Stanisława Wiśniewskiego: 

 Udrożnienie rowu było zaplanowane już w ub. roku, jednak ze względu na nieobecność 
właściciela gruntu i występujące problemy techniczne nie można sprawy w tym momencie 
doprowadzić do końca. 

 Odnośnie odwodnienia drogi w Kobiernikach – rowy zostaną pogłębione w ramach 
bieżącego utrzymania dróg. 

 Stojaki na rowery zostaną ustawione na parkingu po zakończeniu robót. 
 
Pan Wójt poinformował, że została rozpoczęta akcja inwentaryzacji szkód w uprawach rolnych 
powstałych w okresie zimowym. Do dnia 28 marca br. rolnicy złożyli 171 wniosków, które 
obejmują ponad 1000 ha upraw. Z uwagi na brak aktualnego rozporządzenia Wojewody 
postępowanie toczy się przy wykorzystaniu wniosków z ubiegłego roku, które trzeba będzie 
zastąpić obowiązującymi drukami. 
 
Radny powiatu płockiego Marcin Piotrowski: 

 Zaproponował, aby radni przekazywali swoje uwagi odnośnie stanu dróg powiatowych 
e-mailem skierowanym bezpośrednio do radnego powiatowego, który następnie na sesji 
Rady Powiatu zada pytanie w zgłoszonej sprawie. 

 Złożył wszystkim obecnym życzenia w związku ze zbliżającymi się Świętami 
Wielkanocnymi. 

 
O godz. 11.00  Przewodniczący Rady zarządził 20 minutową przerwę w obradach. 
O godz. 11.20 wznowiono obrady. 
Podczas przerwy salę obrad opuścił kierownik Posterunku Policji w Starej Białej Pan Zdzisław 
Dybiec. 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 
Gminy Stara Biała na rok 2012. 
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Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Na pytanie radnego Władysława Mikołajczyka Pan Wójt wyjaśnił, do czego odnoszą się 
łączne koszty finansowe oraz planowane wydatki na zadania inwestycyjne na 2012 rok (zał. nr 
7 do projektu uchwały). 
Wobec braku dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 96/XIII/12 zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na rok 2012 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 

Ad.8. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zamiaru powierzenia 
Związkowi Gmin Regionu Płockiego zadań gminy związanych z prowadzeniem systemu 
gospodarki odpadami komunalnymi. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Na pytanie radnego Władysława Mikołajczyka Pan Wójt wyjaśnił sposób wyliczenia ilości 
śmieci dla przedsiębiorcy, który będzie wywoził odpady. Dodał, że Rada Gminy będzie musiała 
ustalić podstawę naliczenia podatku dla mieszkańców, np. w odniesieniu do liczby 
mieszkańców czy ilości zużytej wody w gospodarstwie domowym. 
Radny Piotr Rutkowski: 

 Zapytał, kiedy będzie ustalony harmonogram prac związanych z wdrożeniem wszystkich 
spraw związanych z ustawą o odpadach. 

 Wyraził zaniepokojenie, czy Rada Gminy zdąży w wymaganym czasie podjąć wszystkie 
niezbędne uchwały. 

Odpowiedź Pana Wójta: 
Terminy wdrożenia gospodarki odpadami są określone w ustawie o utrzymaniu czystości 
i porządku w gminach. Następnie Pan Wójt omówił pokrótce harmonogram uchwał, które 
powinny być podjęte przez Radę, tak aby pełne wdrożenie ustawy mogło nastąpić z dniem 
              1 lipca 2013 roku. Z tym dniem z mocy prawa wygasną wszystkie umowy, które 
mieszkańcy wcześniej zawarli w sprawie wywozu odpadów. Dodał, że Plan Gospodarki 
Odpadami będzie uchwalony tylko na  poziomie Sejmiku Województwa Mazowieckiego, tzn. nie 
będzie ani planów powiatowych ani gminnych. 
 
Na Sesję Rady Gminy przybyła sołtys Mańkowa Katarzyna Szafrańska. 
 
Wobec braku dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 97/XIII/12 w sprawie zamiaru powierzenia Związkowi Gmin Regionu Płockiego 
zadań gminy związanych z prowadzeniem systemu gospodarki odpadami komunalnymi 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
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Ad. 9. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Stara 
Biała w 2012 roku. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Radny Władysław Mikołajczyk zapytał o koszty i sposoby opieki weterynaryjnej nad 
zwierzętami bezdomnymi. 
Radny Piotr Rutkowski zapytał, kto jest właścicielem gospodarstwa, w którym znajdą 
schronienie zwierzęta niewłaściwie traktowane przez właścicieli oraz jakie koszty poniesie 
gmina na wdrożenie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz jak będzie wyglądało 
nakładanie kar dla osób nie stosujących się do tych przepisów. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że są to pytania przedwczesne. W pierwszej kolejności Rada 
Gminy musi do 30 marca br. podjąć uchwałę w przedstawionej sprawie. 
Pan Wójt wyjaśnił pokrótce cel podjęcia uchwały i sposób jej realizacji oraz podał nazwisko 
osoby, w której gospodarstwie rolnym będzie zapewnione miejsce dla zwierząt źle traktowanych 
przez właścicieli. 
 
Wobec braku dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 98/XIII/12 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Stara Biała w 2012 roku 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie przystąpienia gminy Stara 
Biała do projektu kluczowego realizowanego przez Samorząd Województwa Mazowieckiego w 
ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 2007-2013, 
działanie II – Przyspieszenie e-Rozwoju Mazowsza, poddziałanie 2.2 Rozwój e-usług pn.: 
Rozwój e-usług i ich dostępu w ramach Mazowieckiej Sieci Społeczeństwa Informacyjnego 
„M@zowszanie”. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Na pytanie radnego Piotra Rutkowskiego odnośnie przygotowana Urzędu Gminy do 
programu e-Urząd i zainteresowania mieszkańców tym programem Pan Wójt odpowiedział, że 
przedłożony projekt uchwały dotyczy wskazania na terenie gminy pomieszczenia, w którym 
mieszkańcy będą mogli bezpłatnie korzystać z Internetu. W tym celu zostanie im 
udostępnionych w Bibliotece w Zespole Szkół w Starych Proboszczewicach 6 komputerów. 
 Podjęcie w/w uchwały nie rodzi żadnych skutków finansowych dla gminy. Dodał, że Urząd 
Gminy jest już w pełni przygotowany do przyjmowania wniosków drogą elektroniczną. 
Natomiast mieszkańcy, jak dotychczas, w znikomym procencie są zainteresowani składaniem 
wniosków tą drogą. 
Pan Wójt podziękował sołtysom za pomoc pracownikowi Urzędu Gminy w oszacowywaniu 
pozimowych strat w uprawach.  
 
Wobec braku dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
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W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0  radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 99/XIII/12 w sprawie przystąpienia gminy Stara Biała do projektu kluczowego 
realizowanego przez Samorząd Województwa Mazowieckiego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 2007-2013, działanie II – 
Przyspieszenie e-Rozwoju Mazowsza, poddziałanie 2.2 Rozwój e-usług pn.: Rozwój 
e-usług i ich dostępu w ramach Mazowieckiej Sieci Społeczeństwa Informacyjnego 
„M@zowszanie” (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż nieruchomości na rzecz użytkownika wieczystego (dz. nr 64/54 w obrębie Maszewo 
Duże). 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków oraz pytań ze strony radnych, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 100/XIII/12 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości na rzecz 
użytkownika wieczystego (dz. nr 64/54 w obrębie Maszewo Duże) (uchwała w załączeniu do 
protokółu). 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nabyciem przez gminę Stara Biała gruntu położonego 
w m. Maszewo Duże (dz. nr 111/4). 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 101/XIII/12 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo Duże (dz. nr 111/4) 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad.13. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na 
wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
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Radny Piotr Rutkowski stwierdził, że jest zwolennikiem wyodrębnienia funduszu sołeckiego, 
chociaż nie zawsze był on dobrze wykorzystywany. Dawał jednak lokalnym społecznościom 
pewną samodzielność. Dodał, że są gminy w powiecie, które wyodrębniły ten fundusz. 
Radny Władysław Mikołajczyk: 

 Wnioskował o dopuszczenie sołtysów do dyskusji w bieżącym punkcie porządku obrad, 
gdyż na to pozwala statut sołectwa. 

 Wypowiedział się przeciwko wyodrębnianiu funduszu sołeckiego z uwagi na niewielkie 
pieniądze i brak zainteresowania mieszkańców pracą na rzecz swojej miejscowości. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że sąsiednie gminy, według jego wiedzy, zrezygnowały 
z wyodrębniania funduszu sołeckiego. 
Odnośnie wniosku radnego Władysława Mikołajczyka w sprawie dopuszczenia sołtysów do 
głosu w bieżącym punkcie porządku obrad stwierdził, że – zgodnie ze zwróconą mu uwagą 
przez radnego Mikołajczyka na jednej z poprzednich sesji, że punkt w porządku obrad brzmo 
„Interpelacje i zapytania radnych”, w związku z tym sołtysi powinni mieć możliwość 
wypowiadania się jedynie w punkcie porządku obrad „Zapytania i wolne wnioski”. Dodał, że 
sołtysi mogą, ale nie muszą być dopuszczeni do głosu w omawianej sprawie. Jednak, jeśli radni 
zgłoszą taki formalny wniosek, zostanie on poddany pod głosowanie.  
Wobec braku wniosków i dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 12 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 3 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (12 
głosami „za”) podjęła Uchwałę Nr 102/XIII/12 w sprawie  nie wyrażenia zgody na 
wyodrębnienie w budżecie gminy  środków stanowiących fundusz sołecki (uchwała 
w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 14. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni otrzymali wcześniej Raport z wykonania w 2011 
roku zadań z Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii. 
Następnie zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do przedstawionego Raportu. 
Wobec braku uwag i pytań  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 15. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wcześniej otrzymali sprawozdanie z realizacji 
„Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 
Gminy Stara Białą na lata 2011-2013” w 2011 roku. 
Następnie zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do przedstawionego Programu. 
Wobec braku uwag i pytań  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad.16. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wcześniej otrzymali Informację o wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych przez gminę Stara Biała oraz  - na wniosek sołtysów – odczytał dokument. 
Następnie zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do złożonej Informacji. 
Wobec braku uwag i pytań  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 17. 
W punkcie zapytania i wolne wnioski głos zabrali: 
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Radny Władysław Mikołajczyk przekazał na ręce Pana Wójta podziękowania dla Pani Ewy 
Świtalskiej, pracownika Urzędu Gminy, za bardzo dobre załatwienie spraw związanych 
z pozimową naprawą dróg w Nowych Proboszczewicach. 
Radny Piotr Rutkowski zaprosił radnych i sołtysów na uroczyste obchody drugiej rocznicy 
śmierci przedstawicieli narodu polskiego w drodze do Katynia 10 kwietnia 2010 roku. 
Uroczystość odbędzie się 10 kwietnia br. w Płocku-Trzepowie o godz. 10.00. 
 
Sesję Rady Gminy opuścili radni: Marek Krajewski i Mariusz Downarowicz. 
 
Sołtys Bronowa-Zalesia Bogdan Jachimowicz wyraził niezadowolenie z niedopuszczenia 
sołtysów do dyskusji w 13. punkcie porządku obrad oraz decyzji Rady Gminy o nie 
wyodrębnianiu funduszu sołeckiego. 
Przewodniczący Rady przypomniał, że był czas na to, aby sołtysi wzięli udział 
w posiedzeniach komisji Rady, podczas których była omawiana sprawa funduszu sołeckiego, 
i mieli możliwość przekonać radnych do swoich racji. Brak funduszu sołeckiego w żadnym razie 
nie oznacza tłumienia oddolnych inicjatyw. Przemyślane inicjatywy mieszkańców nigdy nie były 
i nie są lekceważone, lecz zawsze będą wspierane i zawsze znajdą się na nie pieniądze. 
 
Sołtys Starych Proboszczewic Jan Sieradzki wyraził opinię, że brak funduszu sołeckiego 
oznacza ucięcie głowy oddolnej inicjatywie mieszkańców, ponieważ nie będzie chętnych do 
udziału w zebraniach sołeckich ani chętnych do pełnienia funkcji sołtysa. Proponuje, aby 
fundusz utworzyć, a wnioski nie spełniające wymogów formalnych odrzucać. 
 
Sołtys Bronowa-Zalesia Bogdan Jachimowicz zaproponował, że jeśli komisja Rady Gminy  
będzie widziała potrzebę obecności sołtysa na swoim posiedzeniu, to powinna go zaprosić. 
 
Przewodniczący Rady zauważył, że sołtysi powinni wykazać własną inicjatywę i pokazać, że 
potrafią zorganizować lokalną społeczność i zachęcić mieszkańców do zrobienia czegoś dla 
siebie. Brak funduszu w żadnym wypadku nie ucina inicjatywy sołtysa. Dobry pomysł zawsze 
znajdzie poparcie Wójta i Przewodniczącego Rady. Wiele inicjatyw można zrealizować bez 
funduszu sołeckiego. Dodał, że plan pracy komisji Rady Gminy jest opublikowany na stronie 
internetowej, terminy posiedzeń są powszechnie znane i przypominane na każdej Sesji, a sołtys 
powinien mieć świadomość, że może wziąć udział w posiedzeniu każdej komisji. 
 
Pan Wójt wskazał na nikłe zainteresowanie mieszkańców zebraniami, podczas których były 
 omawiane cele, na które mieszkańcy chcieliby wydatkować fundusz sołecki oraz na brak 
zaangażowania środowisk lokalnych w realizację zadań wynikających z tego funduszu.  
Fundusz ma sens, jeśli w wyniku jego wydatkowania powstanie wartość dodana w postaci 
fizycznego udziału mieszkańców w realizacji danego przedsięwzięcia. W przeciwnym wypadku 
jest tylko inną pozycją wydatku z budżetu, a całość sprawy i tak wykonają pracownicy Urzędu 
Gminy. Na dobre inicjatywy zawsze znają się pieniądze i pomoc w ich realizacji. 
 
Sołtys Starych Proboszczewic Jan Sieradzki zapytał, czy Pan Wójt przewiduje akcję 
informacyjną mieszkańców gminy w związku z wprowadzeniem podatku „śmieciowego”. 
 
Sołtys Włoczewa Romuald Żółtowski poprosił o: 

 Dowiezienie gruzu na utwardzenie drogi we Włoczewie. Zadeklarował, że mieszkańcy sami 
go rozwiozą. 

 Przyspieszenie remontu świetlicy wiejskiej, do którego mieszkańcy zadeklarowali dołożenie 
swojej pracy. 

 
Sołtys Dziarnowa Andrzej Szpiek: 

 Poprosił, aby w związku z częstymi kradzieżami kabli Urząd Gminy wystąpił do punktów 
skupu złomu, aby zaprzestały ich skupowania. 
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Sołtys Nowego Trzepowa Stanisław Mokrzki: 
 Poprosił o ustawienie znaku ograniczenia prędkości na drodze w Nowym Trzepowie 

w kierunku do Żukowa, co poprawi bezpieczeństwo na tym odcinku jezdni. 
Radny Piotr Rutkowski zauważył, że jeśli ktoś ma pozwolenie na prowadzenie skupu złomu, 
to nie można mu zakazać wykonywania tej działalności, lub narzucać co może skupować a co 
nie. 
 
Odpowiedzi Wójta: 
Na pytanie sołtysa Starych Proboszczewic Jana Sieradzkiego: 

 Mieszkańcy będą wielokrotnie i wyczerpująco informowani o wszystkich sprawach 
związanych z wprowadzaniem podatku „śmieciowego”.  

Na prośbę sołtysa Włoczewa Romualda Żółtowskiego: 
 Remont drogi i świetlicy wiejskiej zostały zaplanowane i będą zrealizowane 
 Płytki do kuchni w świetlicy wiejskiej zostaną zakupione. 

Na sprawę poruszoną przez sołtysa Dziarnowa Andrzeja Szpiek: 
 Przekażemy informację Policji z prośbą o zwrócenie uwagi na ten proceder. 

Na prośbę sołtysa Nowego Trzepowa Stanisława Mokrzkiego: 
 Zostaną podjęte działania, aby sprawę załatwić pozytywnie. 

 
Pan Wójt złożył wszystkim obecnym życzenia zdrowych, spokojnych i wesołych Świąt 
Wielkanocnych. Do życzeń dołączył się Przewodniczący Rady. 
Przewodniczący Rady: 

 Poinformował, że w kwietniu komisje Rady odbędą posiedzenia w zwyczajowych terminach. 
 Przypomniał, że radni są zobowiązani do końca kwietnia br. złożyć oświadczenia majątkowe 

za 2011 rok. 
 
Ad.18. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XIII Śesji 
Rady Gminy Stara Biała. 
 
 
                                                                                    Przewodniczący Rady 
 
 
                                                                                       /-/Jan Wrześniewski 
 
Protokołowała 
Bożena Guzanek 
 
 


